

PO.TC.10.012.Constitucional

TS'OOK NOJ P'IS T'AAN. MINA'AN BA'AX O'OLAL U
TS'ÍIBTA'AL TULÁAKAL BA'ALO'OB KU YA'ALA'AL TUMEN U
KA'AJAATSIL.

Wa ku ts'o'okol u xak'al ila'al u a'almajt'aanil jump'éel meyaj
ku yila'al mina'an u k'abéetil u láaj ts'íibta'al ichil le ts'ook
noj p'ist'aano' tuláakal le ba'alo'ob ku ya'ala'al tumen u
ka'jaatsilo'obo', leti' le noj jalach kun tukultik wa yaan u
beeta'al wa ma', ba'ale' táanili' u yáax xak'like'. Le je'ela' ma'
tu pech'ik le ya'ala'al, tuláakal meyaje' k'abéet u beeta'al
yéetel tuláakal k'ub óolal je'ex k'abéetil ti' tuláakal ts'ook noj
p'iis t'aan, ba'ale' je'ex kun kaxbil u yutsil le takpoolo'ob
beeta'ano', tumen yéetel le je'ela' ku núuka'al tuláakal
chéen le ba'alo'ob ku k'áata'alo', tia'al ma' u yoksa'al
ba'alo'ob jela'an ti' u chuun le ba'atéelo', tia'al u kaxta'al
beyo' u yutsil chéen le ba'al ku k'áata'alo'. Bey xano', yo'olal
mina'anil u chímpoolil a'almajt'aan yo'olal le meyajo'oba',
ku beeta'ale' tia'al u kóonkinsa'al le ts'ook noj
p'ist'aano'obo', ku kaxta'al túun tu yéetele', ka' p'a'atak jach
sáasil, ichil u kanáanta'al ma' u seen úuchul xuup, le je'ela'
chéen ku chukpachta'ale', lekéen ma'alob jok'jo'olta'ak
jump'éel meyaj, ma' chéen ku seten ts'íibta'ali', le je'elo'oba'
ku beeta'ale', lekéen ila'ak u jach k'abéetil".

Tribunal Constitucional tu Péetlu'umil Yucatán, je'ex u ya'alik
le jatsts'íibil 25 ti' u a'almajt'aanil u meyaj Poder Judicial

PO.TC.10.012.Constitucional

**SENTENCIA. NO EXISTE OBLIGACIÓN DE TRANSCRIBIR
LOS ARGUMENTOS DE LAS PARTES.**

Si de un análisis de la ley de la materia no se advierte como obligación que se deban transcribir en las sentencias los argumentos de las partes, queda al prudente arbitrio del juzgador realizarlo o no, atendiendo a las características especiales del caso. Lo anterior, no contraviene los principios de exhaustividad y congruencia que toda sentencia debe tener, en la medida que se resuelvan todas las alegaciones esgrimidas, dando respuesta a los planteamientos señalados sin introducir aspectos distintos a los que conforman la litis, a fin de resolver la cuestión efectivamente planteada. De igual forma, el hecho de que no exista esta obligación en la ley, se debe a la intención de que las sentencias sean más breves, lo que tiene como propósito que sean más claras y menos gravosas en recursos humanos y materiales, lo que se consigue cuando la resolución se compone de razonamientos y no de transcripciones, las cuales sólo deben darse cuando sean necesarias."

Tribunal Constitucional del Estado de Yucatán, de conformidad con el artículo 25 de la Ley Orgánica del Poder Judicial.